
Beantwoording schriftelijke vragen

van: het college

aan: de raad  

betreft:vragen fractie  GroenLinks_PvdA in verband met Bomenbeleid
 
datum: 7 januari 2017
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------

In een brief van 7 januari 2017 stelt de fractie GroenLinks_PvdA een aantal vragen 
over het bomenbeleid. Hieronder vindt u de gestelde vragen met de tekst over de 
aanleiding en de bijbehorende antwoorden.

Aanleiding voor de vragensteller

Bewoners die bezwaar maken tegen het vellen van bomen zijn afhankelijk van de 
initiatieven van de indiener in hoeverre zij invloed kunnen hebben op de gang van 
zaken. Vervolgens stellen veel bewoners de vraag 'hoe zit het eigenlijk met de 
herplant van nieuwe bomen, wie bepaalt dat'?

Vraag:
1. het vellen van bomen is een delicate kwestie waar vaak veel emotie mee gepaard 
gaat. Is het college het met onze fractie eens dat de ervaring leert dat het 
bomenbeleid met het bijbehorende protocol verduidelijking behoeft?

Antwoord:
1. Het vellen van bomen is inderdaad een kwestie waar veel emoties mee gemoeid 
zijn. Dit komen wij vaak in de praktijk tegen. Voor de een is een boom alleen iets dat 
overlast veroorzaakt terwijl de ander juist geniet van elke boom en deze graag ten 
koste van alles wil behouden. Dit kan tot tegenovergestelde belangen leiden waarbij 
de emoties hoog op kunnen lopen.

Om invulling te geven aan de samenleving voorop hebben wij een protocol/werkwijze 
bedacht waarbij bewoners zelf een kapverzoek in kunnen dienen en daarbij zelf actie 
moeten ondernemen in de vorm van het verzamelen van handtekeningen. Deze 
werkwijze is niet in beton gegoten maar wordt aangepast wanneer de praktijk uitwijst 
dat dit wenselijk is. Wij werken sinds 2012 met deze werkwijze en hebben hem al 
meerdere malen aangepast. Naar onze mening hebben wij nu een werkwijze liggen 
die in de grote meerderheid van de gevallen werkt. Wij sluiten echter niet uit dat er in  
de toekomst toch nog aanpassingen nodig zijn. Het werken volgens de samenleving 
voorop is een proces van ervaring opdoen en aanpassingen doen aan 
ontwikkelingen die in de samenleving spelen. 

Wat het college betreft is het “protocol” duidelijk. De procedure die wij nu gebruiken 
is als bijlage bij dit document toegevoegd. Wanneer de gemeenteraad nog verdere 
suggesties heeft voor onze werkwijze dan staan wij hier altijd voor open.



Vraag:
2. is het juist dat binnen de gemeente Leusden de afspraak geldt dat iedere boom 
die geveld wordt vervangen wordt door een nieuwe en is dit op basis van een 
provinciale verordening?

Antwoord:
2. In het bomenbeleid van de gemeente Leusden is opgenomen dat voor elke boom 
die op onze Groene Kaart staat een herplant verplichting geld. Dit geldt dus voor 
bomen die als structuur, waardevolle of monumentale boom zijn bestempeld. Dit is 
niet op basis van een provinciale verordening maar iets waar wij zelf voor gekozen 
hebben in ons bomenbeleid. Voor bomen die niet op onze Groene Kaart staan geldt 
dus geen herplant verplichting. Wanneer er bomen worden gekapt die niet op de 
Groene Kaart staan wordt er op basis van de locatie en de wensen uit de buurt 
bepaald of er wel of niet een bomen worden terug geplant.

3. kunnen aan het protocol voor de indiener ter stimulering van een zorgvuldig 
proces in het kader van 'de samenleving voorop' de volgende onderdelen worden 
toegevoegd?:

* informeer medebewoners van straat of plein minimaal 14 dagen van te voren over 
uw voornemen om een velprocedure te starten;
Wij hebben sinds kort de procedure aangepast waarin de aanvrager wordt verplicht 
om minimaal één week van te voren alle belanghebbenden te informeren voordat er 
handtekeningen worden verzameld. Wij hebben het idee dat de termijn van één 
week voldoende is wanneer uit de praktijk blijkt dat een langere termijn wenselijk is 
wordt dit veranderd naar 2 weken. 

* vraag bewoners mee te denken om eventuele overlast te beperken en neem 
suggesties voor verbetering mee bij de aanvraag;
Wij gaan meenemen dat er in de informatie die voorafgaand aan het ophalen van de 
handtekeningen moet worden verspreid ook komt te staan dat bewoners suggesties 
kunnen indienen voor onze procedure omtrent kapverzoeken.

* betrek bewoners in straat of plein bij het opstellen van een handtekeningenlijst en 
stuur hen deze lijst toe;
Wanneer wij eerst in gesprek moeten met bewoners van een straat of plein over de 
invulling van de handtekeningenlijst wordt de procedure te bewerkelijk. Wij hebben 
duidelijke criteria op basis waarvan wij bepalen welke bewoners geraadpleegd 
moeten worden. Deze criteria zijn recent nog aangepast bij bomen die op een 
binnenpleintje staan (in dat geval moet het hele plein geraadpleegd worden ook al 
hebben zij misschien geen zicht op de boom) verder is er geen aanleiding vanuit de 
praktijk om dit te veranderen.  

* vermeldt in het begeleidende schrijven bij de handtekeningenlijst hoe de procedure 
verloopt en de eventuele herplant.
Naar aanleiding van ervaringen uit de praktijk gaan we de aanvrager al verplichten 
om alle belanghebbenden te informeren over de handtekeningenlijst en de 
procedure. In de procedure staat beschreven hoe wij met eventuele herplant 
omgaan.



4. kan het college aangeven hoeveel bomen er in 2016 geveld zijn en hoeveel 
nieuwe bomen er in 2016 zijn geplant? Kan de raad hierover jaarlijks worden 
geïnformeerd?

In 2016 zijn 230 bomen gekapt en 99 bomen aangeplant (hierbij moet de 
kanttekening gemaakt worden dat er 107 bomen gekapt zijn in verband met 
aantasting door de essentaksterfte. Het is geen probleem om de raad jaarlijks te 
informeren over de aantallen gekapte en geplante bomen.  

       



 Indienen kapverzoek boom op gemeentegrond 
Procedure 
 Neem contact op met de gemeente via 14033 of gemeente@leusden.nl. 
 U ontvangt een handtekeningenlijst van de gemeente met omwonenden waaraan 
u schriftelijk toestemming moet vragen. 
 De aanvrager moet eerst minimaal een week van te voren alle belanghebbenden 
informeren dat hij of zij langs komt om handtekeningen te verzamelen zodat iedereen 
de tijd heeft om na te denken of ze wel of niet willen tekenen. 
 Als omwonenden instemmen, moeten ze hun handtekening zetten op de door de 
gemeente aangeleverde handtekeningenlijst. 
 U dient de handtekeningen in bij de gemeente. 
 Wanneer alle bewoners het eens zijn met het kappen, dan mag worden gekapt. 
 U informeert omwonenden juist. Als tijdens de behandeling van het kapverzoek 
twijfel of onduidelijkheid ontstaat hoe de handtekeningen zijn verkregen, dan kan de 
gemeente Leusden zelf beslissen of de boom wel of niet gekapt gaat worden. 
 Kapwerkzaamheden worden altijd door of in opdracht van de gemeente Leusden 
uitgevoerd. 
 Wanneer een kapverzoek wordt afgewezen geldt een termijn van 5 jaar voordat 
voor dezelfde boom een nieuw kapverzoek ingediend kan worden. 
 Wanneer een boom wordt gekapt kijkt de gemeente of herplant wenselijk en 
haalbaar is. 
 Er wordt rekening gehouden met de grootte van de nieuwe boom zodat overlast in 
de toekomst wordt voorkomen. 

Tegenstanders Kap 
Als er één of meer omwonenden tegen het kappen van de boom zijn dan beoordeelt 
de gemeente de situatie op grond van de boomwaarde en de verwijderingsgronden. 
 Scoort de boom meer punten op boomwaarde dan blijft de boom staan. 
 Scoort de boom meer punten op verwijderingsgronden dan wordt de boom gekapt. 
 Bij een gelijke score, beslist de gemeente wat er gaat gebeuren. 

Informeren omwonenden 
 U ontvangt de beoordeling van het kapverzoek van de gemeente. U informeert alle 
omwonenden. 
 Twee weken voor het kappen worden alle omwonenden door de gemeente 
geïnformeerd over de kapwerkzaamheden. 

Kosten 
 De gemeente betaald de kapkosten tot € 500,-. 
 De kosten boven de € 500,- zijn voor rekening van de aanvrager van het 
kapverzoek. 

Contact 
Bij vragen kunt u contact opnemen met het KCC via telefoonnummer 14033.


